
a k t u a l i t y

V proporci k získanému počtu hlasů se 
dělí zastupitelské mandáty mezi jednotli-
vé kandidátky. Přepočítací mechanismus 
je trošku složitější, ale výsledné rozdělení 
mandátů zhruba odpovídá % podílu zisku 
hlasů. ODS se 48 % tak získali 7 mandá-

tů a obhájili tento počet i z minulých voleb. 
FOD s cca 26 % obdržel 4 zastupitelské 
mandáty a potvrdil stav z roku 2014. Stej-
ně i SpD s 25 % získala 4 mandáty a o 1 si 
polepšila oproti roku 2014. Na ČSSD s 1 % 
hlasů logicky žádný mandát nezbyl.

Dobřichovické volby poosmé

Stejně jako v roce 2014, tak i letos byly 
v Dobřichovicích postaveny čtyři kandidát-
ky. Kandidátka ČSSD se ovšem skládala 
pouze ze 3 osob, takže celkem o přízeň voli-
čů soutěžilo 48 kandidátů. Volební účast se 
u nás drží stále na celostátně nadprůměrné 
úrovni 55 %. V rámci regionu Praha-západ 
jsme však s volební účastí pouze průměr, 

a naši sousedé (Černošice, Řevnice) nás 
v tomto ukazateli předčili. Klíčovou otázkou 
zůstává, proč téměř polovině spoluobčanů 
nestojí za to k volbám přijít? Zajímavé je, že 
stále nevyužíváme možnost udělit všech 15 
hlasů, které v Dobřichovicích máme – v po-
sledních dvou volbách jsme zůstali těsně 
pod 14 hlasy na jeden hlasovací lístek.

Vítězem letošních voleb – podobně jako 
v letech předchozích – se stala kandidát-
ka ODS. ODS zastavila pokles z roku 2014 
a vrátila se blízko 50 %. Fenomén minu-
lých voleb – FOD – si udržel druhou pozici 
s 25,8 %, těsně následován kandidátkou 

Společně pro Dobřichovice (24,8 %). SpD 
se tak proti roku 2014 mírně zlepšila, FOD 
kleslo a získalo dokonce méně hlasů než 
v roce 2014. ČSSD s tříčlennou kandidát-
kou získala zcela marginální výsledek – 
nejhorší v historii v Dobřichovicích.

Zajímavý vhled poskytuje analýza pomocí 
variačního koeficientu. Čím nižší hodnota, 
tím více u dané strany lidé měli tendenci 

volit celou kandidátku. A naopak, čím vyšší 
koeficient, tím více si lidé z dané kandidát-
ky vybírali jen některé kandidáty. Tendence, 

5. a 6. října se uskutečnily osmé svobodné komunální volby. Podívejme 
se na jejich výsledky v Dobřichovicích trochu jinak, než jak bývá běžně 
komentováno.
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cování ze strany provozovatele, a udr-
žování funkčního stavu vodovodní i od-
padové infrastruktury. Koaliční partneři 
budou usilovat o dobudování kanalizace 
a vodovodu v částech města, kde dosud 
chybí (např. V Luhu).

•  Další prioritou je projektová příprava 
záměru přemístění hasičské zbrojnice 
do prostoru dnešního městského úřadu 
a vybudování nové radnice a multikultur-
ního centra s novým sálem v místě sou-
časné hasičské zbrojnice. Vlastní realiza-
ce záměru patrně nastane až v příštím 
volebním období a je podmíněna získá-
ním vhodné dotace.

•  Územní plánování
•  Koaliční partneři se zavazují dokončit 

a schválit nový územní plán s dodrže-
ním až dosud ctěných zásad nerozšiřo-
vání zastavitelného území. Celková in-
tenzita zástavby, umožněná regulativy 
nového ÚP, nepřesáhne v souhrnu cel-
kovou intenzitu zástavby, kterou umož-
ňuje stávající ÚP.  

•  Koaliční partneři budou ctít řádně 
schválené znění regulačních plánů (Vý-
chodní zóna a Centrum) a při změně 
regulačního plánu Centrum se zasadí 
o minimalistickou podobu změny – 
striktní zapracování závěrů soudního 
rozhodnutí.

•  Koaliční partneři se zavazují pokračovat 
v dalším postupném zlepšování stavu 
místních komunikací, veřejných pro-

které jsme viděli již v roce 2014, přetrvaly 
i letos. Konkrétně ODS drží i nadále své „tvr-
dé“ voličské jádro. FODu se podařilo „disci-
plínu“ jejich voličů dokonce ještě zvýšit – lidé 
je volí ještě straničtěji nežli ODS. A stejně tak 
platí i fakt, že v případě SpD lidé spíše volí 
jen vybrané kandidáty, pravděpodobně jako 
doplněk k „paušální“ volbě ODS či FOD.
V jednotlivých volebních okrscích se toho 
oproti historii moc nezměnilo. ODS vyhrála 
všude a v okrsku č. 3 získala dokonce přes 
50 %. FOD zaskóroval nejlépe na Brunšo-
vě, SpD ve volebním okrsku č. 2. Pořadí 
kandidátek odpovídá všude celkovým vý-
sledkům, jen v okrsku č. 3 SpD předstihlo 
FOD.
A co zajímavého vypíchnout z hlediska in-
dividuálních volebních výsledků? Mistrem 
skokanem je již tradičně Jan Neubert. 
Nyní skočil z devátého místa na 4. v kan-
didátce ODS a opět získal zastupitelský 
mandát. Rozhodlo o tom přesně 19 hlasů, 
o které Honza překonal kvorum pro po-
třebný posun vpřed. Mimochodem, v roce 
2014 Honza taktéž skočil do zastupitel-
stva, dokonce až z desátého místa, a to 
o 15 hlasů. Zdá se, že prostě umí „vyladit 
formu“ na ten rozhodující okamžik.
Skočit se podařilo i Vladimíru Bezděkovi, 
z 10. místa na kandidátce ho voliči vytáhli až 
na místo čtvrté a na poslední chvíli proklouzl 
do zastupitelstva – získal poslední patnáctý 
zastupitelský mandát a zahájí tak své páté 
zastupitelské období. Rekordmanem Dobři-
chovic v tomto směru je ovšem jiný zastupi-
tel SpD – Dan Havlík. Dan je v zastupitelstvu 
přítomen nepřetržitě od roku 1990. To je 
unikátní určitě i v širokém okolí.
Zastupitelstvo velmi těsně na kandidátce 
FOD uteklo paní Gavriněvové. Kdyby získa-
la o 11 hlasů více, prosadila by se dokonce 
až z posledního patnáctého místa kandi-
dátky! Jen o hlas více chyběl panu Tunkovi. 
A na kandidátce ODS chybělo Radce Alexy 
28 hlasů k zisku mandátu.
Závěrem lze ještě zmínit, že letošní volby 

přinesly jen tři nové zastupitele do zastupi-
telstva. Konkrétně Jakuba Knajfla za SpD 
a dvojici Tomáš Knaibl a Veronika Kremsová 
za FOD. Pro srovnání – v letech 2014 a 2010 
bylo zvoleno vždy 5 nových zastupitelů. 
A v roce 2006 dokonce 8. Nechme se pře-
kvapit, bude-li poměrně nízká obměna za-
stupitelského sboru ku prospěchu či naopak.

Vladimír Bezděk

Opět podepsána koaliční smlouva
Po komunálních volbách v roce 2014 
došlo poprvé v porevoluční historii v Do-
břichovicích k uzavření koaliční smlou-
vy mezi volebním uskupením Sdružení 
ODS a nezávislých kandidátů a volebním 
uskupením „Společně pro Dobřichovice“ 
– sdružení nezávislých kandidátů a TOP 
09 a Starostové a nezávislí. Spolupráce 
ODS a SpD fungovala celé volební období 
2014 až 2018 bez komplikací, a proto se 
stejné subjekty dohodly na pokračování 
spolupráce.
Celé znění koaliční smlouvy lze nalézt 
na adrese: http://www.dobrichovice.cz/
mesto/vedeni-mesta/koalicni-smlouva/.
 
Koaliční partneři chtějí navázat na vše, co 
se v Dobřichovicích v uplynulých volebních 
obdobích podařilo vybudovat a zorganizo-
vat. Důraz budou klást na další řízený roz-
voj Dobřichovic a zlepšování služeb a celko-
vé kvality života v našem městě.

Prioritní témata:
•  Koaliční partneři se zavazují podpořit 

dokončení všech stavebních akcí města 
zahájených před komunálními volbami 
2018, zejména rekonstrukci ulic Jugo-
slávská a Ruská, opravu chodníku na 
silničním mostě a prodloužení chodníku 
mezi Dobřichovicemi a Karlíkem.

•  Trvající investiční prioritou je intenzifika-
ce čistírny odpadních vod, jejíž realizace 
závisí na získání vhodného dotačního 
titulu, případně na umožnění spolufinan-

Složení zastupitelstva v novém volebním 
období 2018 – 2022

Pořadí zvolení Jméno a příjmení Pořadí na kandidátce  Počet hlasů

Sdružení ODS a nezávislých kandidátů
1. Petr Hampl 1. 902
2. Michael Pánek 2. 776
3. Jan Abel 3. 761
4. Jan Neubert 9. 758
5. Filip Kándl 6. 744
6. Josef Ježek 4. 675
7. Petr Kaplan 5. 638

Fórum občanů Dobřichovic (FOD)
1. Zdeňka Klimková 1. 440
2. Martina Tunková 2. 434
3. Tomáš Knaibl 3. 392
4. Veronika Kremsová 4. 352

„Společně pro Dobřichovice“ – sdružení nezávislých kandidátů a TOP 09 a Starostové a nezávislí
1. Jiří Růžek 2. 528
2. Daniel Havlík 3. 492
3. Jakub Knajfl 1. 447
4. Vladimír Bezděk 10. 438
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stranství a v péči o veřejnou zeleň. Prio-
rity nastaví koaliční partneři po společné 
diskusi všech zastupitelů a též podle vý-
sledků průzkumu názorů obyvatel, který 
se uskutečnil současně s komunálními 
volbami a vyhodnocen bude ještě v le-
tošním roce.

•  Koaliční partneři se zasadí o přípravu 
projektu rozšíření školní jídelny v budově 
ZŠ v Raisově ulici a o jeho realizaci. 

•  Koaliční partneři chtějí věnovat řádnou 
péči nemovitému obecnímu majetku, 
zvláště velkým investicím a udržovat je 
v provozuschopném stavu (most, lávka, 
obecní budovy, byty, ...).

•  Koaliční partneři budou klást důraz na 
opravy a budování chodníků, přechodů, 
schodišť a průchodů (např. chodníky v ul. 
Na Vyhlídce, Bezručova, schody a cesta 
z ul. Na Plzeňce, pokračování chodníku 
do Karlíka a další i dle výsledků průzku-
mu názorů obyvatel). Koaliční partneři 
budou hledat cesty, jak podpořit bezpeč-
ný pohyb po městě pro pěší a cyklisty.

•  Koaliční partneři budou hledat dotační 
tituly, aby v kombinaci s vlastními pro-
středky bylo možné vybudovat bezbari-
érový přístup do zdravotního střediska 
v Březové ulici, umístit kontejnery na 
odpad na sídlišti Za Parkem pod zem, 
zavést kamerový dohled nad stojany 
na úschovu kol, zmodernizovat webové 
stránky města a zvýšit množství na nich 
dostupných informací a zavést moderní 
technologie pro oboustrannou komuni-
kaci s občany.

•  Koaliční partneři budou hledat možnosti 
vybudovat dům s pečovatelskou službou 
pro seniory.

•  Protipovodňová ochrana
•  Koaliční partneři považují za nezbytné 

zpracovat nový povodňový plán s důra-
zem na provádění dílčích protipovodňo-
vých opatření zaměřených na zlepšení 
protipovodňové ochrany do úrovně Q50.

•  Koaliční partneři budou i nadále usi-
lovat o řešení drobných protipovodňo-
vých opatření v kompetenci města (za-
jistit funkčnost propustí, kontrola stavu 
hrází, kontrola průtočnosti koryta, kon-
trola a zajištění funkčnosti systémů 
pro odvádění dešťových vod (zejména 
ze svahů na pravém břehu Berounky, 
apod.).

•  Koaliční partneři budou podporovat kultu-
ru a sportovní vyžití ve městě minimálně 
v podobném rozsahu jako v předchozích 
letech a předpokládají rovněž pokračo-
vání v pořádání následujících hlavních 
kulturních akcích: Vinařské slavnosti, So-
chařské symposium, Divadelní slavnosti, 
Alotria, Dixieland, Mostový ples. Součas-
ně je však nutné minimalizovat nepříznivé 
vlivy na místní obyvatele. Proto bude měs-
to vyžadovat po soukromých pořadatelích, 
aby pro každou akci vyjednali a vyznačili 
centrální parkoviště návštěvníků. Totéž 
bude dělat samo při akcích pořádaných 
městem. Stejně tak bude ze strany města 
podporována činorodá sportovní aktivita 
a spolupráce s místní organizací Sokola.

•  Koaliční partneři budou klást důraz na 
kvalitu městem zřizovaných organizací 
(ZŠ, MŠ, ZUŠ).

•  Informovanost veřejnosti ze strany města
•  Většina opatření v tomto bodě byla 

úspěšně zavedena v minulém voleb-
ním období.

•  I nadále budou zveřejňovány zápisy 
z rady na webu města, obvykle do 14 
kalendářních dnů od konání schůze 
rady. Rada přitom nezveřejní body, 
které by mohly poškodit město v ob-
chodních vztazích nebo by obsahova-
ly údaje, jejichž zveřejněním by došlo 
k porušení zákonů, které poskytují ně-
kterým údajům ochranu.

•  I nadále budou zveřejňovány platné 
smlouvy a dodatky, kde je město smluv-
ní stranou, na webu města, obvykle do 

5 dnů po podpisu smlouvy městem.
•  I nadále budou průběžně zveřejňovány 

podrobnosti výběrových řízení.
•  Konkrétně jde o zveřejňování (na webu 

města) následujících podkladů výběro-
vých řízení:

•  a) Výzvy k podání nabídky - do 3 dnů od 
vypsání výzvy.

•  b) Rozhodnutí o vítězi VŘ, které bude 
obsahovat identifikační údaje uchaze-
čů, nabídkové ceny, rozhodnutí o vítěz-
né nabídce a o případných vyloučených 
nabídkách do 15 dnů od rozhodnutí 
o vítězi VŘ.

•  c) Smlouvu o dílo s vítězem VŘ do 
15 dnů od rozhodnutí o vítězi VŘ.  
Údaje o výběrových řízeních budou 
zveřejňovány buď přímým zveřejně-
ním kopie daného dokumentu na 
webových stránkách města nebo pře-
směrováním na profil zadavatele měs-
ta Dobřichovice z webových stránek  
www.dobrichovice.cz.

•  Bude aktualizovaná a nově vydaná 
směrnice města o zadávání zakázek 
malého rozsahu, a to do 6 měsíců po 
ustavujícím zasedání zastupitelstva, 
a v ní bude mimo jiné stanovena limitní 
částka výdajů města, od které se sta-
vební zakázky realizují prostřednictvím 
výběrových řízení, a současně bude ve 
směrnici popsán způsob schvalování 
výjimek. Výjimky ze směrnice včetně 
zdůvodnění budou zveřejněny.

•  Prostřednictvím internetu se zlepší in-
formovanost občanů o významných in-
vestičních akcích realizovaných v měs-
tě (rozsah akce, termíny realizace, 
informace o provedeném výběrovém 
řízení, informace o ukončení, zhodno-
cení realizace investice – z hlediska 
rozsahu, termínů a rozpočtu atd.).

vybráno z koaliční smlouvy – redakčně 
upraveno

Letošní komunální volby v Dobřichovicích 
ukázaly, že na předvolební debaty bez kon-
krétního tématu, jen jako představení kan-
didátů a programu volebních stran, nejsou 
občané příliš zvědaví. Při většině těchto 
akcí bývali kandidáti nad občany v přesile. 
Jinak tomu bylo v pátek 21. 9. 2018 v are-
álu DOB Centrum. Uskupení Společně pro 
Dobřichovice pojalo setkání netradičně 
a místo politických proslovů pozvalo občany 
na kulturně společenskou akci – umístění 
tří soch Vlkoňů výtvarníka Tomáše Kůse do 
prostoru mezi restaurací Panská Zahrada, 
sálem Dr. Fürsta a vinotékou La Fontana.
Role organizátorky se úspěšně zhostila 
PhDr. Viktoria Hradská. U jednotlivých soch 
promluvili Daniel Havlík, Jiří Růžek, Jiří  

Geissler a na závěr Jakub Knajfl. S hudbou 
a zpěvem vystoupili Eva Sluková, Jiří Stivín 

Den vlkoně
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